
PROTOKÓŁ Nr XXVI 

posiedzenia  Rady Gminy Czernica z dnia 24 maja 2013 r. 

 

1. Obrady, o godz. 9.00,  otworzył Przewodniczący Rady, powitał Wójta Gminy, 

Radnych, Sołtysów, Kierowników j.o.g. i Gości  przybyłych na sesję. Na podstawie 

listy obecności stwierdził prawomocność obrad. Obecnych było 14 radnych, 

nieobecna  -  Katarzyna Mularczyk. Lista obecności radnych, sołtysów i gości stanowi 

odpowiednio: zał. nr 1, zał. nr 2, zał. nr 3 do protokołu. 

2. Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do 

protokołu. 

3. Do protokołu z poprzednich obrad Rady uwag nie wniesiono - został przyjęty. 

4. Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny. Zapoznał  

zebranych z wydanymi zarządzeniami, przeprowadzonymi przetargami i istotnymi 

sprawami dla Gminy – szczegółowe sprawozdanie stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Głos zabrał sołtys wsi Łany i podziękował wszystkim tym, którzy włączyli się do  

współpracy przy organizacji III Samorządowych Dni Sportu w Łanach.  

Stwierdził również, że Związek Międzygminny Ślęza-Oława wykorzystał sołtysów do 

wykonania zadań, które należą do Związku, tj. pomocy mieszkańcom gminy przy 

wypełnianiu deklaracji „śmieciowej” i przekazywaniu ich do Związku,  rozwieszaniu 

plakatów. Zdaniem mówcy, Związek również zrobił bardzo mało, by reklamować 

sprawę segregacji śmieci; dalej jest problem z kubłami. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zgłoszone pretensje mieszkańców zostały przekazane na 

posiedzeniu Zarządu Związku Międzygminnego Ślęza-Oława  . 

Przewodniczący Rady poinformował, iż w imieniu radnych i swoim wystosował pismo 

do 8 gmin Związku, w związku z niepokojami jakie towarzyszą wprowadzaniu w życie 

ustawy śmieciowej. Spostrzegł, że mieszkańcy gmin nie posiadają dostatecznej 

informacji na ten temat. Zaapelował o solidarne  stanowisko gmin, by wymóc na 

Związku realizację postulatów mieszkańców. Zastrzegł w piśmie, że jeśli utrzyma się 

tendencja nieliczenia się Związku ze zdaniem mieszkańców, Gmina Czernica wystąpi 

ze Związku. 

Rada odniosła się również do sprawy budowy oświetlenia na terenie Gminy. Odbył 

się przetarg na budowę oświetlenia ul. Jemiołowej w Wojnowicach, a co z 

następnymi oświetleniami? 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż w miesiącu czerwcu br. zostanie uruchomiony przetarg na 

budowę pozostałych planowanych oświetleń ulic na terenie Gminy Czernica. 

5. Interpelacje i zapytania radnych – nie przedstawiono. 

6. Rada rozpatrzyła projekty i podjęła uchwały w sprawie: 

 



1/ Nr XXVI/239/2013 – zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Czernica za 

2012 rok 

Z wykonaniem budżetu Gminy Czernica za 2012 rok zapoznały się wszystkie Komisje 

Rady  i zaopiniowały je pozytywnie. 

Stwierdzono, iż budżet na rok 2012  uchwalony po zmianach - dochody na kwotę 

36.271.839,89 zł wykonane zostały w 92,22 %, wydatki na kwotę 39.542.739,89 zł wykonane 

zostały w 93,18 %. Wydatki inwestycyjne zaplanowane na kwotę 8.153.070 zł wykonane 

zostały w 96,58 %.  

Plan przychodów budżetu zaplanowany został w wysokości 5.120.900 zł wykonano w 

wysokości 5.248.855,14 zł. Zaciągnięto kredyt na pokrycie planowanego deficytu budżetu w 

wysokości  5.000.000 zł . Została spłacona udzielona w 2011 roku pożyczka z budżetu na 

kwotę 20.900 zł, oraz wykorzystano  środki na koncie budżetu  na dzień 1 stycznia 2012 roku 

na kwotę 105.294,72 zł. Stwierdzono wykorzystanie kwoty 122.660,42 zł z subwencji 

oświatowej na rok 2013 w celu  przykazania jednostkom szkolnym. 

Plan rozchodów wyniósł  1.850.000 zł . Stwierdzono, że wszystkie zaplanowane spłaty rat 

pożyczek i kredytów zostały dokonane w odpowiednim terminie.  

Wysokość zobowiązań długoterminowych budżetu, czyli pozostałych do spłaty rat 

kredytów i pożyczek i zobowiązań wymagalnych  w wysokości 12.332.964,02 zł w 

stosunku do wykonanych dochodów gminy za 2012 r. wyniosła 36,87 %. 

Wysokość obsługi długu , czyli przypadających do spłaty w 2012 roku rat kredytów i 

pożyczek w wysokości 1.850.000 zł oraz prowizji i odsetek od opłaconych rat w 

wysokości 575.633,67 zł w stosunku do wykonanych dochodów wyniosła  7,25 %. 

Zobowiązania  na dzień 31.12.2012 r. wyniosły ogółem 2.582.750,62 zł.  Wystąpiły 

zobowiązania wymagalne w realizacji wydatków budżetowych  w wysokości 1.012.964,02 

zł. 

Za 2012 rok wystąpił  niedobór budżetu w wysokości  3.398.855,14 zł.  

Wynik operacyjny budżetu stanowiący nadwyżkę dochodów bieżących nad wydatkami 

bieżącymi wyniósł   2.910.001,30 zł. 

Stwierdzono, że zadania merytoryczne  zaplanowane w budżecie  na 2012 rok  zostały 

wykonane zgodnie z planem. Nie stwierdzono przekroczeń planu wydatków 

budżetowych.    

Rezerwę ogólną  budżetu gminy Wójt Gminy rozdysponował prawidłowo.  

Radni zapoznali się  również z informacją o stanie mienia Gminy Czernica za rok 2012, 

oraz ze sprawozdaniami finansowymi – bilansem jednostki budżetowej i samorządowego 

zakładu budżetowego oraz bilansem z wykonania budżetu Gminy Czernica wraz z 

załącznikami. 

Wszystkie Komisje Rady  zostały zapoznane z uchwałą nr V/79/2013 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 12.04.2013 r. w 



sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernica sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za 2012 rok. Skład Orzekający RIO we Wrocławiu wydał opinię 

pozytywną, z uwagami. Uwagi dotyczyły przekroczenia przez Gminę terminów płatności i 

wystąpienia zobowiązań wymagalnych. 

Do powyższego uwag nie wniesiono. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady. W głosowaniu udział wzięło 13 

radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

2/ Nr XXVI/240/2013 – absolutorium dla Wójta Gminy Czernica 

Wszyscy radni zapoznali się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Czernica za 

2012 rok, sprawozdaniem finansowym, informacją o stanie mienia Gminy, opinią RIO o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Czernica sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 

2012 rok oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła uchwałę Komisji w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Czernica za rok 2012. Stwierdziła, iż Komisja nie wniosła 

zastrzeżeń do realizacji budżetu za 2012 rok i pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu Gminy Czernica za rok 2012. 

Komisja Rewizyjna, po analizie wykonania budżetu za 2012 rok, występuje do Rady 

Gminy Czernica z wnioskiem o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Czernica za rok 

2012. 

Przewodnicząca Komisji odczytała uchwałę nr V/112/2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 15 maja 2013 r. w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czernica z dnia 7 maja 2013 r. o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Czernica za rok 2012. Skład Orzekający RIO we Wrocławiu 

wydał opinię pozytywną. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. 

nr 7 do protokołu. 

Głos zabrał Wójt Gminy i w imieniu własnym, pracowników Urzędu Gminy i podległych 

jednostek podziękował wszystkim radnym za pozytywna ocenę wykonania budżetu 

Gminy za 2012 rok i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Stwierdził, iż w tym roku 

zobowiązuje się również podjąć  działania, aby sprostać wymogom społeczeństwa, w 

miarę posiadanych środków. 

 

3/ Nr XXVI/241/2013 – zmiany budżetu Gminy Czernica na 2013 rok 

Projekt zmian budżetu Gminy Czernica na 2013 rok przedstawiła i omówiła p. Skarbnik.  



Na wstępie poinformowała, iż Gmina odzyskała kwotę 1.050.000 zł z podatku VAT od 

budowy kanalizacji sanitarnej  z lat poprzednich i wysunęła wniosek, aby ująć tę kwotę w 

dochodach Gminy. 

Wniosek został przyjęty 13 głosami. 

Wyjaśniła, iż zmiany budżetu są następujące: 

1/  w związku z podpisaniem umowy GOPS w Czernicy z Dolnośląskim Wojewódzkim 

Urzędem Pracy w Wałbrzychu na realizację projektu z programu POKL, zaplanowano w 

budżecie po stronie dochodów i wydatków  kwotę 173.483, 30 zł; 

2/ powiększono dochody o łączną kwotę 1.504.900 zł z tytułu: 

- 2.000 zł z wpłat kosztów wyceny związanych z przetargami na sprzedaż działek, 

- 5.000 zł z odsetek wpłacanych od zaległości podatkowych firm, 

- 10.000 zł z tytułu spadku, 

- 5.000 zł z tytułu darowizn na „Dzień Dziecka” od sponsorów, 

- 1.264.000 zł z tytułu kwot odzyskanego podatku VAT od budowy kanalizacji sanitarnej 

w latach 2006 – 2012, 

- 900 zł z tytułu dochodów realizowanych przez Zespół Szkół w Chrząstawie Wlk., 

- 60.000 zł z tytułu dotacji ościennych gmin, których dzieci uczęszczają do naszych 

przedszkoli niepublicznych, 

- 60.000 zł z tytułu wpłat rodziców na zorganizowany wypoczynek dzieci i młodzieży, 

- 97.500 zł z tytułu zwrotu dotacji inwestycyjnej z roku 2012 przez ZGK Czernica, po 

odzyskaniu podatku VAT. 

3/ powiększono wydatki o łączną kwotę 2.057.400 zł z przeznaczeniem na: 

- konserwację rowów melioracyjnych w Jeszkowicach, Nadolicach Wlk., Chrząstawie 

Małej – 11.000 zł (zadanie będzie dofinansowane ze środków Marszałka), 

- remonty dróg gminnych – 298.550 zł, 

- wyrównanie poboczy ul. Odrzańskiej w Łanach – 15.000 zl, 

- projekty dróg – 18.000 zł, 

- modernizację ul. Stawowej w Nadolicach Wlk. – 110.900 zł ( dodatkowo ). 

Po wyjaśnieniach p. Roberta Makieły i  p. Piotra Golusa  Rada postanowiła przeznaczyć 

w budżecie Gminy Czernica na rok 2013 ogółem 330.900 zł na remont ul. Stawowej w 

Nadolicach Wlk.  

W związku z powyższym, w roku 2014 nie wyznaczać do remontu żadnej ulicy w 

Nadolicach Wlk. 

Za przyjęciem w/w ustaleń głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu; 

- remonty tłuczniowe dróg gminnych – 1.000.000 zł, 

- ustalenie stanu prawnego mostów na terenie Gminy – 1.100 zł ( dodatkowo), 

- przygotowanie do sprzedaży nieruchomości przejętej przez gminę jako spadek – 10.000 

zł, 



- wynagrodzenie dla firmy, która pomaga Gminie odzyskać podatek VAT – 235.000 zł, 

- przebudowę kotłowni w budynku Urzędu Gminy – 30.000 zł ( przeniesiono z wydatków 

remontowych), 

- 10.000 zł z Funduszu Sołeckiego wsi Kamieniec Wr. przeniesiono do rozdz. 75075 na 

imprezy rekreacyjno-promocyjne, 

- 2.500 zł przeniesiono pomiędzy działami klasyfikacji, w związku z mylnym 

zaplanowaniem środków na zatrudnienie pracownika w ramach prac społecznie 

użytecznych w Zespole Szkół w Chrząstawie Wlk., 

- budowę parkingu przy szkole w Dobrzykowicach – 40.000 zł ( dodatkowo), 

- podłączenie przyłącza gazu do budynku szkoły w Kamieńcu Wr. – 5.100 zł, 

- zakup pieca konwekcyjnego dla stołówki w Czernicy – 36.000 zł, 

- obchody Dnia Dziecka w Dobrzykowicach i Kamieńcu Wr. – 5.000 zł, 

- wyjazd dzieci do Brennej – 3.000 zł, 

- wypoczynek letni dla dzieci i młodzieży – 60.000 zł, 

- budowę kanalizacji deszczowej na ul. Sami Swoi w Dobrzykowicach – 18.000 zł, 

- realizowane zadanie inwestycyjne przez ZGK Czernica w roku ubiegłym, ze względu na 

rozliczenia podatku VAT – 31.350 zł, 

- zakup opału do świetlic gminnych – 20.000 zl, 

- remont świetlicy w Nadolicach Wlk. – 4.900 zł, 

- dokończenie modernizacji świetlicy wiejskiej w Krzykowie – 30.000 zł, 

- prace wstępne przy świetlicy w Nadolicach Małych – 2.000 zł, 

- budowę boiska i placu zabaw w Czernicy, na przebudowę zasilania energetycznego     

                                                                                                                 – 60.000 zł. 

      4/ pomniejszono wydatki budżetu o łączną kwotę 552.500 zł. 

      Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 40.442.045,87 zł, w tym dochody bieżące –       

      35.992.645,87 zł, dochody majątkowe – 4.449.400 zł. Wydatki – 41.322.045,87 zł, w tym     

      wydatki bieżące – 34.453.920,87 zł, wydatki majątkowe – 6.868,125 zł. Przychody –    

      3.800.000 zł, rozchody – 2.920.000 zł. 

      Projekt zmian budżetu Gminy na 2013 r. został pozytywnie zaopiniowany przez  

      wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 14 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Radny Piotr Zakręta, po uprzednim usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady, 

opuścił obrady Rady. 

 

     4/ Nr XXVI/242/2013 – wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej     

     Gminy Czernica na lata 2013 – 2022 



     Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Poinformowała, że w zakresie     

     wykazu zadań i kwot limitów wydatków zmiany są następujące: 

    a/ pomniejszono limit wydatków na rok 2013 w zadaniu: 

-  „Budowa szkoły we wsi Dobrzykowice” o kwotę 30.000 zł; 

-  „Budowa oświetlenia drogowego na terenie Gminy” o kwotę 100.000 zł i 

przeznaczono na budowę dróg; 

-  „Budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Wojnowice” o kwotę 30.000 zł i 

przeznaczono na dokończenie budowy kanalizacji we wsi Nadolice Wielkie; 

- Budowa kanalizacji sanitarnej we wsiach Chrząstawa Mała i Wielka” o kwotę 30.000 

zł i przeznaczono również na dokończenie budowy kanalizacji we wsi Nadolice 

Wielkie. 

     Limity wydatków na przedsięwzięcia po zmianach wyniosą  3.289.875 zł. 

     Projekt zmian w wieloletniej prognozie finansowej  Gminy Czernica na lata 2013 – 2022  

     został  pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady. 

    Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W   

    głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał.  

    nr 9 do protokołu. 

 

    5/ Nr XXVI/243/2013 – zgody na zawarcie  porozumienia pomiędzy Gminą Czernica a  

    gminami tworzącymi Wrocławski Obszar Funkcjonalny w zakresie współpracy przy     

    programowaniu, wdrażaniu, finansowaniu, ewaluacji oraz rozliczaniu  

    Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

     W ramach perspektywy finansowej 2014-2020 Komisja Europejska stworzyła możliwośd  

    wspomagania zrównoważonego rozwoju obszarów miejskich oraz zaangażowania miast i  

     ich obszarów funkcjonalnych w zarządzanie środkami Strukturalnymi UE i ich    

     wykorzystanie w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 

     Projekt powyższej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje   

    Rady.     

    Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W        

    głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał.  

    nr 10 do protokołu. 

 

     6/ Nr XXVI/244/2013 – zmiany uchwały Nr VII/34/2007 Rady Gminy Czernica z dnia 13  

      czerwca 2007 r. w sprawie ustalenia nazw ulic we wsi Dobrzykowice i wsi Kamieniec  

      Wrocławski 

      Zasadnośd podjęcia uchwały związana jest z koniecznością prawidłowego określenia    

      położenia ul. Topazowej w Dobrzykowicach. W uchwale Nr VII/34/2007 Rady Gminy  

      Czernica z dnia 13 czerwca 2007 r. w sprawie ustalenia nazw ulic we wsi Dobrzykowice i  



      wsi Kamieniec Wrocławski błędnie określono numer działki, stanowiącej ulicę Topazową. 

      Projekt powyższej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje  

     Rady.   

     Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W   

    głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał.  

    nr 11 do protokołu. 

 

    7/ Nr XXVI/245/2013 -  ustalenia nazw ulic we wsiach Czernica, Dobrzykowice,  

      Jeszkowice  oraz Łany 

     Z wnioskiem o nadanie nazw ulic, które stanowią własnośd Gminy Czernica oraz własnośd   

     prywatną, wystąpili bezpośrednio zainteresowani właściciele gruntów oraz mieszkaocy    

     wsi  Czernica, Dobrzykowice, Jeszkowice i Łany. 

     Projekt powyższej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje  

    Rady.   

     Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W   

    głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał.  

    nr 12 do protokołu. 

 

    8/ Nr XXVI/246/2013 - przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

      zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernica na rok 2013 

      Opracowanie programu pozwoli na stopniowe zmniejszenie populacji bezdomnych psów i  

      kotów, i polepszanie warunków  życia bezdomnych zwierząt. Projekt został zaopiniowany  

      przez Powiatowego Inspektora Weterynarii we Wrocławiu, Koło Łowieckie „KNIEJA” i  

      Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami. W budżecie Gminy na 2013 r., na powyższy cel, jest  

      przeznaczona kwota 55.000 zł. Środki te zostaną wydatkowane na zakup karmy dla  

      zwierząt – 15.000 zł oraz  wyłapywanie bezdomnych zwierząt – 40.000 zł. 

      Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady.   

     Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W   

    głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał.  

    nr 13 do protokołu. 

 

9/ Nr XXVI/247/2013 - określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

wymiaru godzin zajęd nauczycielom pełniącym stanowiska kierownicze, określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęd dla nauczycieli realizujących w 

ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin i dla nauczycieli, dla których nie ustalono 

obowiązkowego  wymiaru godzin zajęd dydaktycznych 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Maria Kozakiewicz – pracownik Urzędu Gminy ds. 

oświaty. Wyjaśniła, iż dyrektorzy szkół mają wiele obowiązków wynikających z kierowania 



placówką i zasadnym jest obniżenie im tygodniowego wymiaru zajęd dydaktyczno-

wychowawczych. 

Zwiększenie pensum pedagogów i psychologów wynika z potrzeby placówek. Zmiany w 

prawie oświatowym wymagają efektywnej realizacji zadao, wskazanych przepisami prawa 

oświatowego, z zakresu udzielania i organizacji pomocy psychologiczno-pedagogicznej dla 

dzieci i młodzieży ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Zmiany w pensum nauczycieli 

nie generują żadnych kosztów, natomiast pozwolą na zapewnienie optymalnych warunków 

organizacyjno-kadrowych do realizacji pomocy psychologiczno-pedagogicznej. 

Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Spraw 

Społecznych i pozostałe Komisje Rady.  

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 

10/ Nr XXVI/248/2013 - zmiany uchwały Nr XV/196/2004 Rady Gminy Czernica z dnia 18 

czerwca 2004 r. w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Czernica 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Maria Kozakiewicz. Poinformowała, iż w związku z 

utworzeniem Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Czernicy konieczne jest wprowadzenie 

zmian w istniejącej sieci przedszkoli i oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych. Zmianie ulega nazwa przedszkola, która będzie brzmiała – „Przedszkole 

Publiczne w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Czernicy”. 

Od 1 września 2013 r. oddziały przedszkolne będą funkcjonowały przy Szkole Podstawowej 

w:  Chrząstawie Wlk., Dobrzykowicach, Kamieocu Wrocławskim i Ratowicach. 

Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Spraw 

Społecznych i pozostałe Komisje Rady.  

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

 

11/ Nr XXVI/249/2013 - zmiany uchwały Nr XIV/149/2012 Rady Gminy Czernica z dnia 27 

lutego 2012 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Czernica oraz w sprawie zmiany uchwały Nr IV/12/99 Rady 

Gminy Czernica z dnia 04 marca 1999 r. w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w 

Czernicy i zmiany uchwały Nr VIII/41/99 Rady Gminy Czernica z dnia 29 października 1999 

r. w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Dobrzykowicach 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Maria Kozakiewicz.  Poinformowała, iż w związku 

z utworzeniem Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Czernicy, zmianie ulegnie nazwa szkoły w 

Czernicy, która przyjmie brzmienie: „Szkoła Podstawowa im. Papieża Jana Pawła II w Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym w Czernicy”. 



Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Spraw 

Społecznych i pozostałe Komisje Rady.  

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

12/ Nr XXVI/250/2013 - zmiany uchwały Nr XXIV/210/2013 Rady Gminy Czernica z dnia 

31 stycznia  2013 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Czernicy 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Maria Kozakiewicz.  Poinformowała, że Nadzór 

prawny Wojewody w uchwale Nr XXIV/210/2013 Rady Gminy Czernica z dnia 31 stycznia 

2013 r. w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Czernicy wskazał na 

potrzebę wprowadzenia bardziej szczegółowych zapisów do statutu tworzonego zespołu 

szkolno-przedszkolnego. W związku z tym, w załączniku do w/w projektu uchwały 

wprowadzono następujące zmiany: 

- rozbudowano kompetencje samorządu uczniowskiego, 

- podano szczegółowe kryteria rekrutacji do przedszkola, 

- określono tryb odwołania się uczniów od kar, 

- określono przypadki, w których uczeń może być skreślony z listy uczniów. 

Zmiany te są spowodowane brakiem  w/w zapisów w statutach Szkoły Podstawowej w 

Czernicy i Przedszkola Publicznego w Czernicy. Brak tych zapisów w statutach placówek 

wchodzących w skład Zespołu nakłada na organ prowadzący konieczność wprowadzenia  

ich do ramowego statutu Zespołu. 

Projekt w/w uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

 

13/ Nr XXVI/251/2013 – uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie Dobrzykowice 

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk – pracownik Urzędu Gminy ds. 

gospodarki przestrzennej. Poinformował, że głównym zadaniem planu jest dokonanie 

nowych ustaleń w przeznaczenia terenów – na zabudowę mieszkaniową, rolę, komunikację 

publiczną i wewnętrzną. 

Projekt planu po uzyskaniu opinii Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej oraz 

wymaganych uzgodnień został wyłożony do publicznego wglądu wraz z prognozą 



oddziaływania na środowisko. W wyniku wyłożenia do planu wpłynęły 3 uwagi, 2 z nich 

zostały uwzględnione w całości, 1 – częściowo.  

Wystąpiono ponownie o wymagane uzgodnienia i plan został ponownie wyłożony do 

publicznego wglądu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. W wyniku wyłożenia do 

planu wpłynęła 1 uwaga, która nie została uwzględniona. 

Radni zostali zapoznani z wszystkimi uwagami, które wpłynęły do planu. 

Ponadto poinformował, iż z dniem 26 maja br. wchodzi w życie ustawa o ochronie gruntów 

rolnych i leśnych, która nakłada obowiązek odrolnienia w ministerstwie rolnictwa każdego 

metra kwadratowego gruntu rolnego klasy I – III  ujętego w planie miejscowym. Uzgodnienia 

w tym temacie odnośnie planu w Dobrzykowicach są zakończone. Przesunięcie terminu 

uchwalenia powyższego planu spowoduje konieczność wysłania wniosku do Ministerstwa 

Rolnictwa o ponowne odrolnienie gruntów i wydłuży czas uchwalenia planu. 

Projekt planu jest zgodny z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Czernica. Został on pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Zagospodarowania Przestrzennego…  i pozostałe Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

 

14/ Nr XXVI/252/2013 - uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Gajków, gmina Czernica 

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk. Stwierdził, iż głównym zadaniem 

planu jest dokonanie nowych ustaleń w przeznaczenia terenów o różnych funkcjach, m.in. na 

zabudowę mieszkaniową, usługową, tereny zieleni urządzonej, usługi sportu i rekreacji, 

tereny obiektów produkcyjnych, komunikacje publiczną i wewnętrzną. Projekt planu po 

uzyskaniu opinii Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej oraz wymaganych 

uzgodnień został wyłożony do publicznego wglądu wraz z prognozą oddziaływania na 

środowisko. W wyniku wyłożenia do planu wpłynęły 63 uwagi, które nie zostały 

uwzględnione. Z uwagami zapoznali się wszyscy radni. 

Projekt planu jest zgodny z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Czernica. Został on pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Zagospodarowania Przestrzennego… i pozostałe Komisje Rady. 

W trakcie dyskusji głos zabrał przedstawiciel mieszkańców wsi Gajków, który poinformował, 

że zdaniem mieszkańców droga łącząca ul.  Ładną z ul. Lipową jest niepotrzebna. 

Wnioskowano też, by zmienić trasę tej drogi, która biegnie przez teren prywatny. 

Zaproponowano, aby droga biegła na rowie, który należy odpowiednio zarurować. Podkreślił, 

iż mieszkańcy czują się okradani, a ich postulaty nie brane pod uwagę. 



Pan Waldemar Borkowski zaznaczył, iż sporna droga  będzie służyć tylko 2 mieszkańcom. 

Obok tej drogi powstało wiele dróg, którymi można dojechać do ul. Wrocławskiej. 

Pan Piotr Golus stwierdził, że technicznie jest możliwe zbudowanie drogi na rowie, ale jest 

bardzo kosztowne. 

Prośbę mieszkańców poparła radna Maria Marcinów-Maciejczyk i radna Anna Jezierska. 

Sołtys wsi Łany zripostował, iż zarurowanie rowów jest niebezpiecznym zjawiskiem ze 

względu na podtopienia, na które narażona jest nasza gmina. 

Sołtys wsi Gajków stwierdził, że droga ta jest w ogóle niepotrzebna i nie ma prawa powstać 

na rowie. 

W trakcie dalszej dyskusji radna Katarzyna Moroz wysunęła wniosek, aby po 

uprawomocnieniu się  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Gajków, 

podjąć uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany MPZP wsi Gajków, w części obejmującej 

sporną drogę, pod kątem jej likwidacji. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 19 do protokołu 

 

15/ Nr XXVI/253/2013 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  terenu w północnej części wsi Chrząstawa Wielka 

Projekt uchwały przedstawił i omówił p. Arkadiusz Drajczyk – pracownik Urzędu Gminy ds. 

gospodarki przestrzennej. Poinformował, iż w/w uchwałę podejmuje się na wniosek 

właściciela gruntu – p. Mieczysława Świętochowskiego. Zmiana planu, który obecnie 

funkcjonuje, obejmie 2 punkty planu. 

Projekt powyższej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Zagospodarowania Przestrzennego… i pozostałe Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W      

głosowaniu udział wzięło 12 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała  stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

7. Odpowiedzi na zapytania radnych – pytań nie przedstawiono. 

8. Wolne wnioski i informacje: 

1/ Pani Renata Godek-Fiet zapoznała Radę z oceną zasobów pomocy społecznej w 

Gminie Czernica na rok 2012 – stanowi ona zał. nr 21 do protokołu. 

Ocena ta zawiera dane: 

-  o sytuacji demograficznej i społecznej, 

- o korzystających z pomocy społecznej, 

- wybrane usługi pomocy społecznej, 

- instytucje pomocy społecznej, 



- kadrę ośrodka pomocy społecznej, 

- koszty prowadzenia i utrzymania zasobu pomocy społecznej,  

- środki na zadania własne i zlecone w obszarze pomocy społecznej,   

- aktywność projektowo-programową, 

- współpracę z organizacjami pozarządowymi, 

- wskaźnik oceny zasobów pomocy społecznej. 

Dane dotyczące sytuacji demograficznej w gminie zostały wyszczególnione z 

podziałem ma kobiety, mężczyzn oraz ze względu na wiek. Analizując zgromadzone 

dane stwierdza się, że liczba mieszkańców gminy ulega wzrostowi, a najwięcej osób 

zamieszkałych gminę jest w wieku produkcyjnym. Natomiast liczba osób 

korzystających z pomocy i wsparcia, na podstawie ostatnich lat, kształtuje się raczej 

na jednolitym poziomie. Najczęstszymi powodami przyznania pomocy jest ubóstwo, 

długotrwała lub ciężka choroba, bezrobocie, a w dalszej kolejności bezradność w 

sprawach opiekuńczo-wychowawczych, niepełnosprawność i inne powody. 

Ośrodek Pomocy Społecznej otrzymuje coraz to nowe zadania do realizacji. Oprócz 

zadań statutowych realizuje również projekty oraz programy z Ministerstwa Pracy i 

Polityki Społecznej. 

Ocena zasobów pomocy społecznej sporządzona na poziomie gminy pozwoli 

porównać z danymi na poziomie centralnym. 

Rada Gminy nie wniosła uwag do przedstawionej oceny i zaopiniowała ją pozytywnie. 

2/ Przewodniczący Rady - Jarosław Jagielski podziękował Urzędowi Gminy, 

organizacjom, które pisały do Kapituły w sprawie nominacji jego osoby na Sołtysa 

Roku. Konkurs „Sołtys Roku” jest organizowany przez „Gazetę Sołecką” i Krajowe 

Stowarzyszenie Sołtysów. W br. konkurs rozstrzygnięto 10 kwietnia i spośród 40 tyś 

sołtysów wybrano 12 laureatów. Wśród nich znalazł się również  Jarosław Jagielski. 

Podkreślił, że tym bardziej ceni sobie tę nagrodę, gdyż inni doceniają pracę, którą 

wykonuje dla  dobra samorządu. Zaznaczył, że sukces ten jest również zasługą 

sołtysów i radnych. Poinformował, iż wręczenie nagrody odbędzie się w gmachu 

Senatu RP dnia 7 czerwca br.  

3/ p. Piotr Golus poinformował, że rozdział środków unijnych na dofinansowanie 

zadań odbędzie się w trzech kategoriach. O dofinansowanie zadań do  25.000 zł 

mogą składać jednostki samorządu terytorialnego i organizacje pożytku publicznego; 

do 50.000 zł – pozostałe stowarzyszenia. 

W związku z powyższym zaproponował, aby wniosek o dofinansowanie boisk w 

Gajkowie i Dobrzykowicach  złożyły  stowarzyszenie  tych wsi. Na dofinansowanie 

boiska w Chrząstawie Wlk. wniosek złoży LZS.  

Na  w/w 3 zadania, których kosztorys opiewa na kwotę 290.000 zł można otrzymać 

dotację w wysokości 150.000 zł. 



Wniosek na dofinansowanie budowy parkingów na terenie gminy złoży Gmina. 

Poinformował również, iż w kryteria nie wpisuje się parking w Ratowicach. 

4/ Radna Katarzyna Moroz zapytała, kiedy będzie wykonany remont schodów i 

odwodnienie świetlicy w Wojnowicach oraz kiedy zostanie powieszony rozkład jazdy 

autobusów na nowym przystanku w Wojnowicach. 

Do powyższego ustosunkował się p. Piotr Golus i stwierdził: 

- schody zostaną wyremontowane w ramach gwarancji, 

- odwodnienie świetlicy zostanie skosztorysowane, by poznać koszty zadania, 

- wywieszenie rozkładu jazdy autobusów należy do przewoźnika. Ze strony Gminy 

zostały wykonane wszystkie zadania z tym związane, tj. budowa nowego peronu 

autobusowego i jego odbiór oraz zawiadomienie o tym przewoźnika. 

5/ Przewodniczący Rady odczytał podziękowanie Starosty Powiatu Wrocławskiego za 

zaproszenie na III Samorządowe Dni Sportu w Łanach. 

6/ Rada rozpatrzyła sprawę ulg dla honorowych krwiodawców za przejazd autobusem 

gminnym i wysunęła wniosek, aby podpisać aneks do umowy z firmą Sevibus w 

sprawie tzw. „złotego biletu. Posiadacz legitymacji honorowego krwiodawcy, po 

okazaniu dokumentu potwierdzającego fakt oddania 15 litrów krwi, może zakupić  

tzw. „złoty bilet” za 20%  jego wartości. 

Wniosek został przyjęty przez aklamację. 

9. Na tym Przewodniczący Rady, o godz. 14.00, zamknął obrady Rady. 

 

                                                                         Protokołowała 

                                                                       Barbara  Listwan 


